
Zápis z výjezdního zasedání výboru regionálních představitelů,  

které se konalo 6. až 7. června 2024 v Hotelu Větruše, Ústí nad Labem 
 

7. června 2024 

PŘÍTOMNI:  

JUDr. Radim Miketa JUDr. Ladislav Jirásek 

JUDr. Petr Meduna JUDr. Jan Malý 

JUDr. Petr Mrázek JUDr. Jiří Dobýval 

JUDr. Roman Premus JUDr. Irena Schejbalová 

Mgr. Ondřej Malovec JUDr. Petr Cembis 

JUDr. Zdeněk Grus JUDr. Martin Burián, LL.M. 

JUDr. Michal Vejlupek Mgr. Aleš Dvorský 

Mgr. Michaela Urbánková Mgr. Pavel Otipka 

JUDr. František Smejkal Mgr. Jakub Vepřek 

JUDr. Jan Kubálek, Ph.D. Mgr. Lenka Danilišin 

Mgr. Jaroslav Liška Gabriela Hladká 

JUDr. Julie Šindelářová  

 

     

HOSTÉ: 

JUDr. Robert Němec, LL.M. JUDr. Michal Žižlavský 

JUDr. Martin Maisner, PhD., MCIArb. JUDr. Tomáš Herblich 

JUDr. Monika Novotná  Mgr. Miroslava Sedláčková 

JUDr. Ondřej Trubač, Ph.D., LL.M.  

 

ZAHRANIČNÍ HOSTÉ: 

Mgr. Ján Kutan Mgr. Alica Turanová 

JUDr. Kvetoslava Živčáková JUDr. Annamária Vozárik 

JUDr. Tomáš Illeš  

 

OMLUVENI: 

JUDr. Michala Plachká, LL.M. JUDr. Marek Kříž, Ph.D. 

JUDr. Radek Šmerda, Ph.D. JUDr. Jana Rejžková 

Mgr. Petr Smejkal JUDr. Lenka Vidovičová, LL.M. 

Mgr. David Pohořal Mgr. Michal Zahnáš 

Mgr. Ing. Vítězslav Paděra JUDr. David Pytela, MBA, LL.M. 
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1) Úvodní slovo, přivítání (JUDr. Radim Miketa) 

JUDr. Miketa, předseda výboru regionálních představitelů, přivítal všechny přítomné 

členy výboru a zástupce Komory, jmenovitě místopředsedy představenstva JUDr. 

Novotnou a JUDr. Trubače a JUDr. Žižlavského. Poděkoval Mgr. Vejlupkovi a JUDr. 

Grusovi, jejichž region výjezdní zasedání organizačně zajistil.  

Zvláště pak přivítal hosty ze Slovenské advokátní komory: Mgr. Kutana, člena 

představenstva a předsedu regionálních zástupců SAK, JUDr. Živčákovou, regionální 

zástupkyni Bratislavského kraje, JUDr. Vozárik a JUDr. Illeše, regionální zástupce 

Košického kraje a Mgr. Turanovou, vedoucí kanceláře regionálního zástupce Košického 

kraje.  

JUDr. Illeš poděkoval za pozvání a konstatoval, že nejen atmosféra přijetí, ale i zasedání 

samotné předčily jejich očekávání. Práci regionálních zástupců považuje za velmi 

důležitou. Informoval, že v rámci setkávání advokátů z regionu pravidelně pořádá 

vzdělávací, sportovní a společenské akce. V budoucnu budou v košickém regionu 

realizovány také advokátní zkoušky.  

Dále informoval, že regionální středisko Košický kraj řeší veškerou aktuální advokátní 

problematiku na východě Slovenska a zároveň spolupracuje s přilehlými zahraničními 

regiony. V současné době se připravuje setkání spojené se sportovním zápolením 

(Slovensko, Maďarsko, Ukrajina, Polsko, Česko).  

Slovenská advokátní komora pořádá setkání regionálních zástupců 2x ročně. Zástupci 

výboru regionálních představitelů ČAK jsou srdečně zváni, aby se zúčastnili.  

2) Informace z jednání představenstva  

JUDr. Miketa informoval o aktuálním dění v advokacii: 

- zprovoznění Paláce Dunaj v Praze, fáze fit out, předpokládaný termín stěhování říjen – 

listopad.  

- otázka advokátních úschov 

- advokátní tarif, který by snad měl vstoupit v platnost od 1.1. 2025. 

Následně předal slovo místopředsedkyni představenstva JUDr. Novotné, která účastníky 

zasedání stručně seznámila s historií návrhu novely zákona o advokacii, na níž Komora 

zásadně spolupracovala. Důraz je kladen na posílení důvěrnosti advokáta a klienta, v 

souladu s poslední judikaturou Evropského soudního dvora.  

Novela obsahuje také možnost zkrácených pracovních úvazků pro koncipienty. Ty by 

nebyly umožňovány automaticky: při zápisu by představenstvo nebo vybraný poradní 

orgán přehodnotil, zda je důvod pro zkrácení úvazku, na což by navazovalo přiměřené 

prodloužení praxe. 
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Novela zahrnuje také variantu online sněmu – ze strany poslanců zaznívají výhrady, zda 

jsou advokáti schopni garantovat u volby do orgánů (přímé, tajné) transparentnost. 

V současné době není jednoznačné technické řešení. Bylo vypsáno výběrové řízení na 

dodavatele systému, zatím není podepsaná smlouva, neboť není zřejmé, jak přijetí novely 

dopadne v poslanecké sněmovně. Příští sněm v roce 2025 by měl proběhnout hybridní 

formou, advokátům bude umožněna jak prezenční účast, tak hlasování online.  

JUDr. Novotná dále informovala o kauze JUDr. Sukové. Dvakrát proběhla kontrola, 

advokátka předložila zfalšované doklady, tudíž nebyly zjištěny nesrovnalosti. Průběžně 

vykrývala úschovu úschovou. Poškození klienti podali na ČAK trestní oznámení.  

JUDr. Novotná sdělila, že se pracuje na zákonné úpravě ke zvýšení dohledu nad 

jednotlivými úschovami. Informovala, že senátorka Marvanová vidí bezpečnost úschov 

jako systémový problém. K tomu JUDr. Novotná konstatuje, že za každý rok je 

provedeno cca 6.000 advokáty 60.000 úschov, za 10 let tak byl spravován majetek 

v hodnotě více než biliónu korun, tudíž zpronevěru 150 miliónů Kč nelze označit za 

systémový problém.  

Jeden z návrhů do budoucna se týká zřízení garančního fondu, do kterého by advokáti 

provádějící úschovy odváděli určený poplatek, který by platili klienti. O tomto může 

ovšem rozhodnout pouze sněm v případě, že bude panovat shoda napříč advokátní 

veřejností. Fond by nekryl celou škodu, ale část event. škody každého klienta. 

JUDr. Žižlavský komentoval, že tento problém vznikl za 4 volební období u cca 10 osob. 

Největším problémem je, že je tomuto věnována zvýšená mediální pozornost. 

Informoval, že když podobná situace nastala u notářů, na vzniklou škodu se složili a 

uhradili ji. U advokátů vzniká problém především u realitních úschov. Existuje několik 

možností řešení: 

a)  nečinit žádné úpravy je nejspíše nepřijatelné 

b) zvýšit součinnost s bankou; dnes nemají orgány Komory patřičná oprávnění ke 

kontrole účtů; bylo by třeba posílit pravomoc kontrolních orgánů  

c) garanční produkt; buď by se vytvářel fond, do kterého by odváděli příspěvky všichni 

advokáti, což by fakticky znamenalo zvýšení poplatků nebo by poplatky hradili pouze ti 

advokáti, kteří úschovy dělají. 

Následovala debata na téma úpravy kontrol, i s přihlédnutím k tomu, aby byla chráněna 

práva klientů, ale i Komory a kontrolorů. 

JUDr. Illéš informoval, že jeden košický notář zpronevěřil 4 milióny eur. Notářská 

komora to systémově neřešila, nepřijala žádné legislativní stanovisko, nenavazovala 

žádná změna systému.  

JUDr. Schejbalová doplnila, že na základě aktuální situace již došlo ke změnám. Kontroly 

v současné době provádějí dva kontroloři, nahlížejí do účtu v internetovém bankovnictví. 
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Kontrolní rada hledá další možnosti úpravy kontrol, na které ovšem bude muset 

navazovat přehodnocení otázky činnosti a odměny kontrolorů.  

K jednání výboru regionálních představitelů se připojil předseda ČAK JUDr. Němec a 

doplnil informace ohledně novely zákona o advokacii a advokátního tarifu.  

Informoval členy výboru o zprovoznění nových webových stránek České advokátní 

komory. Významnou změnu představuje sekce Moje ČAK, která přináší funkcionality 

přístupné pouze advokátům: zápisy do elektronické knihy úschov, vyžádání osvědčení o 

zápisu do seznamu advokátů, výpis ze seznamu advokátů, editaci svého profilu 

v seznamu advokátů včetně vložení fotografie atd..  V budoucnu přes ni bude možné 

přihlašování na semináře pro advokáty Je zvažováno, zda by tato sekce mohla být také 

cestou pro přihlašování advokátů na online sněm. Na nové webové stránky jsou 

zaznamenávány zatím pozitivní ohlasy. 

3) Zřízení poradního orgánů advokátních koncipientů  

JUDr. Miketa seznámil členy výboru s rozhodnutím představenstva (inspirovaného 

myšlenkou JUDr. Němce více naslouchat hlasu koncipientů) vytvořit poradní orgán, který 

bude tvořen koncipienty a nejspíše podřazen pod výbor pro výchovu a vzdělávání. Při 

návrhu členů by se vycházelo z návrhu jednotlivých regionálních představitelů.   

Úkol: JUDr. Miketa požádal regionální představitele, aby mu do konce letních prázdnin 

sdělili návrh dvou koncipientů z každého regionu. 

V současné době zatím není řešena otázka délky mandátu, zda bude končit složením 

advokátní zkoušky či jinak.  

JUDr. Němec zřízení poradního orgánů odůvodnil tím, že v současné době neexistuje 

cesta oficiální komunikace s koncipienty, ti své názory prezentují na sociálních sítích, 

nemají oficiální platformu, aby sdíleli zkušenosti a poznatky. Varianta zřízení poradního 

orgánů se jeví jako lepší cesta a možnost probrat případné připomínky na půdě Komory, 

bez negativní reklamy na sociálních sítích.  

Mgr. Kutan informoval, že Slovenská advokátní komora má komisi pro koncipientské 

věci, kterou tvoří 3 koncipienti, z každého roku trvání právní praxe jeden. Fungují jako 

nárazník mezi Komorou a koncipienty. JUDr. Illéš doplnil, že v rámci regionu tento 

způsob komunikace funguje.  

JUDr. Smejkal v návaznosti na projednávané požádal o zaslání aktuálního seznamu 

koncipientů z regionu. Všem regionům by měl být tento přehled zaslán a ideálně by měli 

být vyznačeni koncipienti ve 2. roce trvání právní praxe.  

JUDr. Němec navrhl, aby v poradním orgánů koncipienti mohli zůstat ještě rok po 

úspěšném složení advokátní zkoušky, což by umožnilo získání zpětné vazby na advokátní 

zkoušky. 
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4)  Pravidla pro pořádání regionálních akcí  

JUDr. Miketa informoval členy výboru, že se mezi některými členy představenstva při 

plánování regionálních akcí na příští rok rozproudila debata, zda je plánování 

jednotlivých regionálních akcí upraveno a zda je tato úprava dostatečná. Z tohoto důvodu 

zpracoval doplnění již existujících pravidel pořádání regionálních akcí – viz příloha. 

JUDr. Němec doplnil, že požadavek vzešel ze skutečnosti, že někteří členové 

představenstva nemusí být obeznámeni s fungováním regionů. Pravidla jsou nastavena, 

osobně je zastáncem toho, aby kompetence byly a zůstaly na regionálním představiteli, 

tak jak je tomu dosud.  

Jednotliví regionální představitelé se vyjádřili takto: 

JUDr. Schejbalová – v pravidlech je již jednoznačně popsáno, jakým způsobem se mají 

akce pořádat. Navrhovaná pravidla fakticky popisují současný stav. 

JUDr. Grus a JUDr. Kubálek se vyjádřili, že hodlají v budoucnu nadále pořádat akce i 

pro menší počet advokátů.  

JUDr. Smejkal upozornil na celonárodní či dokonce mezinárodní akce, díky kterým může 

dané pořádající regionální středisko překročit roční rozpočet. S vedoucí hospodářského 

odboru Mgr. Sedláčkovou bylo dohodnuto, že takové překročení rozpočtu je přípustné. 

V návaznosti na sdělení JUDr. Smejkala vedoucí hospodářského odboru Mgr. 

Sedláčková potvrdila, že se daná akce ponechá v rozpočtu konkrétního regionu, i při 

překročení regionálního limitu. Další akce, které mají regionální přesah (Nymburk 

Sportovní hry, Ostrava – Prezidentský pohár, Mezinárodní fotbalový turnaj) budou 

v budoucnu schvalovány jako celostátní akce: nebudou zahrnuty do rozpočtu regionů, ale 

budou schvalovány společně s plánem akcí regionálních středisek.  

Dále informovala, že rozpočty jednotlivých středisek kromě Jižních Čech nebyly v roce 

2023 překročeny. 

JUDr. Mrázek shrnul stávající pravidla a poukázal na tři odlišnosti oproti předloženému 

materiálu: odkazuje na organizační řád, výslovně uvádí, že akce by měly být pořádány 

hospodárně a účelně a měly by být nejméně pro 10 osob. 

JUDr. Žižlavský se dotázal, jaká témata rezonují jednotlivými regiony. V návaznosti na 

tento dotaz požádal JUDr. Miketa jednotlivé regionální představitele, aby při zpracování 

plánu akcí na další rok zpracovali také hodnocení pořádaných akcí za uplynulý rok.  

Úkol: k plánu akci na rok 2025 připojit hodnocení akcí za rok 2024 

JUDr. Grus předložil návrh, aby při získání kvalitního lektora s dobrým tématem byla 

zajištěna jeho účast ve všech regionech, např. téma Umělá inteligence (JUDr. Čermák).  
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5)  Informace ze Slovenska – Mgr. Ján Kutan  

Mgr. Kutan informoval, že na Slovensku aktuálně probíhá rekonstrukce budovy SAK, 

zakončení prací je plánováno na červen 2025. Jedná se o největší investiční projekt SAK 

za dlouhé období.. Dále také plánují zavést nový informační systém.  

Sněm SAK proběhne v příštím roce, advokáti mají možnosti hybridní formy volby. 

Aktuální novinkou v oblasti legislativy je novela trestního zákona, která byla přijata 

zvláštním způsobem, Ústavní soud pozastavil některá ustanovení. Dále se připravuje 

nový zákon o obchodním registru, v jehož rámci dochází k boji s notáři o pravomoc.  

JUDr. Illéš informoval o politickém rozpoložení napříč celou republikou, politika se 

vnesla do všech oblastí. Informoval a konání Galavečera advokátů v Košicích.  

JUDr. Němec v návaznosti na informaci o společenské akci na Slovensku konstatoval, že 

u nás proběhl další ročník celojustiční soutěže Právník roku, tentokrát v menší a 

důstojnější podobě v Besedním domě v Praze. Regionálním představitelům nabídnul 

možnost lístků na Právníka roku jako dárku či odměnu pro advokáty v rámci regionu.  

6) Ostatní  

JUDr. Miketa sdělil, že i nadále bude probíhat účast zástupců na zasedání představenstva 

ČAK a stanovil rozpis: 

 

Září 2024 – Východočeský kraj 

Říjen 2024 – Západočeský kraj 

Listopad 2024 – Severočeský kraj 

Prosinec 2024 – Severomoravský kraj 

Leden 2025– Jihočeský kraj 

Únor 2025– Praha 

Březen 2025 – Olomoucký kraj 

Duben 2025 – Středočeský kraj 

Květen 2025 – Jihomoravský kraj 

 

Na závěr jednání výboru regionálních představitelů bylo konstatováno, že příští výjezdní 

zasedání v roce 2025 se bude konat ve dnech 5. až 6. června 2025 a bude jej mít v gesci 

regionální středisko Severní Morava. 

Mgr. Kutan poděkoval za pozvání a přivítání, JUDr. Miketa poděkoval organizátorům za 

bezvadnou organizaci výjezdního zasedání. 

 

Zapsala: Mgr. Lenka Danilišin  

 

 

 

Správnost zápisu ověřil: JUDr. Radim Miketa  


